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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: a Humán Erőforrás Bizottság 2011. augusztus 17-ei Eger Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal (Eger, Dobó tér 2.) I. számú tárgyalójában megtartott nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak:  
Rázsi Botond alpolgármester 
Csákvári Antal elnök 
Lombeczki Gábor képviselő tag 
Bognár Ignác képviselő tag 
Martonné Adler Ildikó képviselő tag 
Bodnár Gábor külső szakértő 
Aranyosi Gábor külső szakértő 
Lakatos Oszkár külső szakértő 
 
A hivatal részéről: 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Ballagó Zoltán irodavezető 
Pásztor Gyula humán ügyintéző 
Bíróné Bardi Ágnes irodavezető helyettes 
Merczel Éva tanügy igazgatási ügyintéző 
K. Fekete Mária ifjúsági ügyintéző 
Rózsa Beatix jegyzőkönyvvezető 
Bereczné Pálfi Erika jegyzőkönyvvezető  
 
Meghívott vendégek: 
Takács Zoltán TISZK ügyvezető igazgató 
Kovács Géza Sportiskola igazgató 
Vasas Lajosné Egri Kistérség Többcélú Társulás irodavezető 
Lugosi Dénes Eger Termál Kft ügyvezető igazgató 
Kékesi László Dr. Kemény Ferenc Általános Iskola igazgatója 
 
Állandó meghívottak: 
Ládiné Szabó Tünde PDSZ 
Balogh Éva PSZ 
Kelemen Miklós Középiskolai ügyvivő 
Felföldiné Szabados Ágnes Óvodai szakkollégium vezetője 
 
Hiányzik:  
Dr. Nagy Árpád meghívott 
Borbély András Középiskolai szakkollégium vezetője 
 
A bizottság elnöke köszöntötte a megjelent bizottsági tagokat, meghívott vendégeket. 
Megállapította, hogy a bizottság határozatképes. 



Megállapította, hogy a Humán Erőforrás Bizottság egyhangúlag elfogadta a meghívóban 
szereplő napirendi pontokat. 
 
Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, hogy hallgassák meg Kékesi László napirendi pont 
előtti hozzászólását. 
  
Kékesi László: Tájékoztatta a bizottságot, hogy ebben az évben lesz a 15. évfordulója annak, 
hogy az iskola felvette Kemény Ferenc nevét. Erre az alkalomra ünnepséggel készülnek, 
melyre a tanévnyitó keretén belül kerül sor. Meghívta a bizottság tagjait az ünnepségre. 
 

1./ Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése rendelet-tervezete az Egri 
Kistérség Többcélú Társulása részére történő feladat- és hatáskör átadásról. 

Dr. Molnár Gábor: Az egyes feladatcsoportokhoz igazodó feladat- és hatáskört az egyes 
szakirodák véleményezték. Jelen állás szerint kistérségi és saját hatáskörben is ellátja ezt a 
feladat- és hatáskört. Így a kistérségi társulás is a közösen fenntartott kistérségi rendszer 
keretéből fenntartott intézményhez a kiegészítő normatívát le tudja hívni és nem zárja ki 
magát mindazon feladatkörből, amit önállóan lát el. Ezzel a lehetőséggel nem átadnák, hanem 
részben a kistérségen keresztül, részben pedig saját feladatkörbe történő feladatellátást 
különböztetnének meg. 

Csákvári Antal: Eger város egy rendeletet fog alkotni, ezek a szakfeladatok a jövőben is így 
fognak működni és megvalósulni. A 3.§-nál a családi napközivel kapcsolatban támogatta, 
hogy legyen egy 2. bekezdés. 

Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a rendelt-tervezetet. 

 

79/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság az Egri Kistérség Többcélú Társulása részére történő 
feladat- és hatáskör átadásról szóló Rendelet-tervezetet megtárgyalta és elfogadta. 

 

2./ Beszámoló Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata 2011. I. féléves gazdálkodásáról 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet: A bevételek több, mint 41%-on, a kiadások 37,6%-on 
teljesültek. Az egyensúly biztosított volt a félév a folyamán, több bevétel realizálódott, mint 
amennyi kiadás keletkezett a félév során.  A költségvetési szervek bevétele jól alakult, 
különösen a működési bevételek. Az átvett pénzeszközök és a támogatásértékű bevételek is 
igen nagy nagyságrendet tesznek ki, elsősorban a nagy pályázatok bevételei jelennek meg, 
különösen az EKMK és a Bródy Sándor Könyvtár TIOP-os és TÁMOP-os pályázatai. A 
Bródy Sándor Könyvtárnál túlfinanszírozás van az első félévben, emiatt a pályázatok miatt. 
Ahogyan a pályázati pénzek beérkeznek hozzájuk, úgy kerül vissza a pénz az önkormányzati 
költségvetési számlára. Gondot fog okozni a II. félév teljesítése során, hogy a megyei 
önkormányzattal kötött szerződés alapján, egy 30 millió Ft. összegű támogatás nem érkezett 
meg, sajnos azzal kell számolni, hogy nem is fog megérkezni. A polgármesteri hivatal 
működési bevételei jól alakultak, az illetékbevétel is kedvező, közel 60%-on teljesült. A 
kamatbevételek az első féléves előirányzathoz képest túlteljesültek. A helyi adók összege egy 



tiszta összeg, a visszafizetések már megtörténtek, az iparűzési adó is jól alakult az előző év 
félévéhez képest. A társulások bevételei és kiadásai viszonylag kis összegűek voltak, majd a 
II. félévben lesznek jelentős összegű bevételek. Hitelfelvételre nem került sor. Az 
intézmények működési kiadása viszonylag alacsony, 50% alatt van. A hivatal is jól 
gazdálkodott a kiadás 43,3%-on teljesült. Beruházások, felújítások tekintetében nagyok az 
előirányzatok, ennek oka a Dobó téri és az Agora beruházás költsége. A teljesítés itt alacsony, 
ennek oka az, hogy a beruházások még nem kezdődtek el. Hiteltörlesztés összege 206 millió 
Ft volt. 

Csákvári Antal: Sikerül továbbra is tartani a bevetélek és kiadások megfelelő arányát és azt, 
hogy a városnak ne legyen hatalmas adósságállománya. Helyes döntés volt a Közgyűlés 
részéről, hogy elfogadta azt a határozatot, amely kimondja, hogy az 500m2-nél nagyobb 
területű épületeknél az építményadót megemelték. 

Bodnár Gábor: Jól alakult a város költségvetése. A kimutatásokból az látszik, hogy az 
intézmények is jó mutatókkal rendelkeznek. 

Csákvári Antal: Köszönet és dicséret illeti az intézményeket a jó gazdálkodás miatt. 

Bognár Ignác: Az Agora beruházás mikor fog megvalósulni? A Nagyvárad úti óvoda 
akadálymentesítése befejeződött, de nincs realizálva a támogatás. Ezt utófinanszírozásban 
fogják megkapni? Az ifjúsági célú támogatásokra, rendezvényekre többet kellene költeni. A 
Wigner Jenő Szakközépiskola az elmúlt években is kapott támogatást, most is kértek és 
kaptak. Rosszul gazdálkodnak, ha újabb támogatásra van szükségük. Semmi hasznát nem látja 
annak, hogy a rendőrséget támogatja a város. Szeretné, ha a jövőben nem kapnának 
támogatást, vagy ha kapnak számoljanak el vele. 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet: Az Agria Agora kapcsán elmondta, hogy közbeszerzési eljárás 
volt folyamatban és jelenleg nem tudja hol tart az ügy. A Nagyváradi úti óvodánál a műszaki 
teljesítés hamarabb valósul meg, mint a pénzügyi teljesítés és a számla kifizetésére később 
kerül sor. A Wigner Jenő Szakközépiskolával volt egy 10 éves szerződés, ez az utolsó év. 
Próbálták ezt többször felmondani, de egyoldalúan nem lehet. Az iskola épülete az 
önkormányzaté, csak számlákkal elszámolva tudja a pályázati pénzeket felhasználni. A 
rendőrséggel egy hosszabb távú működési szerződés van érvényben, a támogatást a 
rendőrségi feladatok ellátáshoz kapják és el kell számolni azzal. 

Csákvári Antal: Az Agria Agora közbeszerzése érvénytelen volt. 

Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság egyhangúlag, 7 igen elfogadta a beszámolóban 
foglaltakat. 

 

80/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a 2011. I. félévi költségvetési folyamatok ismeretében a 
II. félév gazdálkodására vonatkozóan az alábbi intézkedéseket írja elő: 



1. A 2011. évi költségvetés II. félévi végrehajtása során kiemelt figyelmet kell 
fordítani a tervezett bevételi előirányzatok beszedésére, a kiadási előirányzatok 
takarékos felhasználására. A takarékosságnak a II. félévi tartalék előirányzatok 
felhasználásánál is érvényesülni kell. Pótelőirányzati kérelem intézményi körben csak 
rendkívül indokolt esetben terjeszthető a Közgyűlés elé.  
 

Felelős: polgármester, jegyző, költségvetési szervek vezetői 
Határidő: folyamatos 2011. december 31-ig 
 

2. A vagyoni- és helyi adóbevételek alakulását havonta elemezni szükséges. 
Mindent meg kell tenni a bevételek beszedése érdekében. A vagyoni bevételek 
esetleges elmaradása esetére ki kell dolgozni a kiváltásra vonatkozó javaslatot. 

 

Felelős: polgármester, jegyző, költségvetési szervek vezetői 
Határidő: havonta, illetve a vagyoni bevétel elmaradásra 2011. november 30-ig  
 

3. A működési bevételi többleteket a kieső vagyoni bevételek pótlására indokolt 
fordítani. 

 

Felelős: polgármester, jegyző 
Határidő: folyamatos 2011. december 31-ig 
 
4. Kiemelten kell kezelni a folyamatban lévő pályázatok megvalósítását műszaki, 
jogi és pénzügyi szempontból egyaránt. Fontos feladat a határidőben történő 
kivitelezés és a szakmai és pénzügyi elszámolás. 

 

Felelős: polgármester, jegyző 
Határidő: folyamatos  
 

5. Időben meg kell kezdeni a szakmai előkészítő munkát a 2012. évi költségvetési 
koncepció összeállítására, a költségvetés tervezéséhez szükséges információk 
előállítására. A tervezési munkafolyamatokra ütemtervet kell készíteni. 
 
Felelős: polgármester, jegyző 
Határidő: 2011. november 15. 

 

3./ Előterjesztés önkormányzati intézmények előirányzatainak módosítására 

Juhászné dr. Krecz Erzsébet: A KGB egyhangúlag támogatta a Közgyűlés elé terjesztést. 

Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag támogatja az előterjesztés 
Közgyűlés elé terjesztését. 

81/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 



A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

 
1. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóságnál (I. fejezet 1. 

címszám 17. alcímszám) történjen meg a dologi jellegű kiadások kiemelt 
előirányzatának emelése 1.510 ezer Ft értékben, a beruházási kiadások kiemelt 
előirányzatának emelése 2.500 ezer Ft értékben,  a felújítási kiadások kiemelt 
előirányzatának emelése 750 ezer Ft értékben, az intézményi működési bevételek 
kiemelt előirányzatának egyidejű emelésével (összesen 4.760 ezer Ft értékben).  

 
2. A Közgyűlés elrendeli a Benedek Elek Óvodánál (I. fejezet 1. címszám 25. 

alcímszám) a dologi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának csökkentését, a 
beruházási kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű emelésével 50 ezer Ft 
összegben.   

 
3. A Szivárvány úti Óvodánál (I. fejezet 1. címszám 27. alcímszám) történjen meg a 

beruházási kiadások kiemelt előirányzatának emelése 7 ezer Ft értékben, a dologi 
jellegű kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű csökkentésével.  

 
4. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Ney Ferenc Óvodánál (I. fejezet 1. címszám 22. 

alcímszám) történjen meg a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 520 
ezer Ft-os növelése, ill. a munkaadókat terhelő járulékok kiemelt előirányzatának 
növelése 140 ezer Ft-tal, a VII. fejezet 25. Önkormányzati feladatellátáshoz 
kapcsolódó tartalék kiemelt előirányzatának 660 ezer Ft-os egyidejű csökkentésével. 

 
5. A Közgyűlés elrendeli a Benedek Elek Óvodánál (I. fejezet 1. címszám 25. 

alcímszám) a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának emelését 981 ezer Ft 
értékben, a munkaadókat terhelő járulékok kiemelt előirányzatának emelését 264 ezer 
Ft értékben, és egyidejűleg a VII. fejezet 25. Önkormányzati feladatellátáshoz 
kapcsolódó tartalék kiemelt előirányzatának 1.245 ezer Ft-os csökkentését. 

Felelős: Habis László Polgármester  

Határidő: 2011. szeptember 30. 

 

4./ Demjén Község Önkormányzata közoktatási tartozása részletfizetésének engedélyezésére. 

Csákvári Antal: Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

82/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Demjén 
Község Önkormányzata (3395 Demjén, Kossuth tér 1.) a közoktatási mikrotársulási és az 



intézményfinanszírozás technikai kérdéséről szóló megállapodásai alapján 
önkormányzatunkkal szemben a 2009. és 2010. év tekintetében fennálló összesen 1.927.000,-
Ft tartozását 2011. szeptember 1. napjától kamatmentesen 12 havi egyenlő részletben, minden 
hónap 5. napjáig történő átutalás útján havi 161.000,-Ft összegű részletek megfizetése révén 
rendezze, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert a megállapodás aláírására. 

 

Felelős: Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából 

Juhászné Dr. Krecz Erzsébet Irodavezető 

    Határidő: 2011. augusztus 31. 

 

5./ Előterjesztés az Egri TISZK Kft. 2011. évi üzleti terv első féléves teljesítéséről. 

Takács Zoltán: Részletesen készítették a beszámolót, lényeges adatok találhatóak benne. A 
félévet negatív eredménnyel zárták. Az idei évben 7 pályázatot nyertek, amely 42 millió Ft-os 
bevételt hozott. Április hónapban egy kormányzati döntés következményeként 32 millió Ft-os 
kiesés történt. Amire tudnak, mindenre pályáznak, így tudják a kiesést pótolni, de ez nem 
könnyű. Mindezek ellenére az üzleti tervet teljesíteni tudják. 

Bognár Ignác: A kormány döntése nagy kárt okozott. Jogi lépéseket lehet tenni az ügyben? 

Takács Zoltán: A Munkaügyi Központ illetékes vezetőinek ezt jelentették és kérték, hogy 
kerüljön kompenzálásra. Még nem tudni, hogyan zárul az ügy. 

Aranyosi Gábor: A Felügyelő Bizottsági ülésen is elmondta már, hogy a TISZK-nek minden 
negyedévben 30 napon belül beszámolót kell készíteni, ezt túlzásnak tartja. Ennek az 
elkészítése sok munkával, anyagi ráfordítással jár. Szeretné erősíteni a szakképző és 
szakiskolák együttműködését a TISZK-kel. A tanulók képességeit felmérve, olyan 
pályaorientációs tevékenységet is végezhessen a TISZK, együttműködve az iskolákkal. 
Amelynek eredménye a jobb oktató-nevelő munka és a költségtakarékosabb oktatás. Az 
iskolavezetők gondolják át a pályaorientációs együttműködést. 

Csákvári Antal: Ebben partner a Bornemissza Szakiskola. 

Takács Zoltán: A pályaorientációt fontosnak tartják, ha ilyen megkeresés jön, azt szívesen 
veszik. 

Csákvári Antal: Jó, hogy több a tanfolyam, mint a tavalyi évben. A kormányzat részéről volt 
egy visszalépés, ennek okai voltak. A TISZK vezetésétől továbbra is azt kéri, hogy a 
felnőttképzési piacon próbáljanak minél több szegmenst magának kisajátítani. Ez kemény 
harc, kemény feltételekkel. Az anyagban látható, hogy a szakképzési hozzájárulásnál van egy 
kis elmaradás a tervhez képest, de ez behozható az év II. felében. Az év végére a mínuszos 
15,5 millió Ft-os eredmény is eltűnhet és a nullszaldós eredmény tartható. Sok sikert kívánt a 
további munkához. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 



83/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata, – mint az Egri TISZK Kiemelkedően Közhasznú 
Nonprofit Kft. többségi tulajdonosa – Közgyűlésének határozatával elfogadja a Társaság 
2011. I. féléves beszámolóját, 619 317 eFt mérleg főösszeggel és - 15 445 eFt mérlegszerinti 
eredménnyel. 
 

6./ Előterjesztés az Egri Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának 
módosítására. 

Vasas Lajosné: A megállapodás módosítását jogszabályok indokolták. A választásokat 
követően ezeket felül kell bírálni és ha szükséges módosítani kell, ezt a kötelezettséget a  
társulási megállapodás is tartalmazza. Az alap megállapodáshoz mellékletek és függelékek 
csatolása történt. Egy jelentős része a feladat és hatáskor átadása, beépítése, erről már az 1 . 
napirendi pontban döntöttek. A második változást adminisztrációs okok indokolták, olyan 
adathalmazok kerülnek be, amelyek statisztikai célt szolgálnak, és nem szükséges hozzá 
testületek döntése a módosításhoz. A szakmai feladatok pontosításra szorultak. A 
megállapodás akkor lép hatályba, amikor a 17 önkormányzat képviselőtestülete és a 
Közgyűlés elfogadta. A KGB támogatta a módosítást. 

Csákvári Antal: Törvényi kötelezettségnek kell eleget tenni.  

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

 

84/2011. (VIII. 17.)számú HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

1. 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta az Egri Kistérség Többcélú Társulása 
2004. június 30. napján kelt Társulási Megállapodásának módosításáról szóló előterjesztést és 
jóváhagyja a Társulási Megállapodás módosítását, felhatalmazza a polgármestert és jegyzőt 
annak aláírására. 
Felelős: Habis László polgármester 
             Dr. Kovács Luca jegyző 
Határidő: 2011.09.30. 
 
 
2. 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az Egri Kistérség Többcélú Társulása Társulási 
Megállapodása alapján, jelen határozatában kötelezettséget vállal arra, hogy a Társulás 2011. 
évi elfogadott költségvetési határozatában megállapított 2011. évitagdíj jogcímeken megfizet 
a Társulásnak: 



− általános tagdíj címén 5 515 600,- Ft-ot, 
− belső ellenőrzési feladat ellátására, belső ellenőrzési tagdíj címén 6 618 720,- Ft-ot, 
− közoktatással kapcsolatos feladatok ellátására, közoktatási kiegészítő tagdíj címén 

1 103 120,- Ft-ot, 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy az Egri Kistérség 
Többcélú Társulása 9/2011.(II.18.) számú költségvetési határozata alapján a fent nevesített 
tagdíjakat és hozzájárulásokat két egyenlő részben fizeti meg a Társulásnak az Egri Kistérség 
Többcélú Társulása Raiffeisen Banknál vezetett 12033007-00110122-00100008 számú 
bankszámlára történő utalással, az alábbi ütemezés szerint: 
 
− tagdíj címén nevesített pénzösszegek első félévi részletét 2011. év június hó 30. napjáig 

fizeti meg, második félévi részletét 2011. év szeptember hó 30. napjáig fizeti meg, 
− hozzájárulás címén nevesített pénzösszeg első félévi részletét 2011. év április hó 30. 

napjáig fizeti meg, második félévi részletét 2011. év október hó 31. napjáig fizeti meg. 
 
Felelős:Habis László polgármester 
            Juhászné dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Határidő:2011. 10. 31. 
 
 

7./ Előterjesztés kistérségi szintű logopédiai ellátás fejlesztésére. 

Ballagó Zoltán: Elmondta, hogy Verpelét Község Polgármestere megkereste az irodát és 
jelezte, hogy a logopédiai ellátást a Nevelési Tanácsadó munkatársaival szeretné végezni, 
ehhez szükséges egy fő létszám bővítés. Jelenleg van olyan logopédus, aki ezt a feladatot el 
tudná látni, ez nem Eger költségvetését terheli. Háromoldalú megállapodás készült, melyben 
biztosítva van, hogy Verpelét megtéríti a költségeket Egernek. A KGB 5 igennel, 
egyhangúlag támogatta az előterjesztés Közgyűlési tárgyalását. 

Bodnár Gábor: 2007. óta voltak problémák az intézményfenntartó mikrotársulásokkal. 
Próbálnak különféle biztosítékokat és ígéreteket szerezni, hogy minden kifizetésre kerüljön, 
de az elmúlt években ez nem így történt. 

Ballagó Zoltán: Egyet értett Igazgató Úrral. A logopédiai ellátás tekintetében zavartalan az 
együttműködés az önkormányzatok között, nem volt fizetési elmaradás. A pedagógiai 
szakszolgálat tekintetében pozitívak a tapasztalatok, erre alapozva bíznak abban, hogy ebben 
az esetben is ez fog realizálódni. Vannak olyan települések, amelyek egyben fizetik a 
logopédiai szolgáltatást és az aki, csak az adott településen lát el ilyen feladatot, a Nevelési 
Tanácsadó állományában van. Ebben a reményben javasolja a bizottságnak, hogy támogassák 
a határozati javaslatban foglaltakat. 

Bognár Ignác: Annak idején Egerbaktával perben állt az önkormányzat, jelentős összegről 
volt szó. Itt nem áll fenn ez a veszély. Tájékoztatást kért az egerbaktai per felfüggesztésének 
jelenlegi állásáról. 

Martonné Adler Ildikó: Verpelét polgármesterét személyesen ismeri, a polgármester 
szeretné az iskolát fenntartani, fejleszteni. Nem egy nagy támogatásról van szó, amelyet nem 
tudnának biztosítani a számukra. 

Ballagó Zoltán: Az egerbaktai ügyről készítenek a következő bizottsági ülésre egy 
tájékoztató anyagot. 



Csákvári Antal: Véleménye szerint a bizalmat előlegezzék meg és a bizottság fogadja el az 
előterjesztést. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

85/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az 1. számú melléklet szerint fogadja el a verpeléti 
logopédiai szakszolgálati feladatok ellátására vonatkozó, az Egri Kistérség Többcélú 
Társulása, Verpelét Nagyközség Önkormányzata, valamint Eger Megyei Jogú Város 
Önkormányzata közötti háromoldalú Megállapodást. A Közgyűlés felhatalmazza Eger 
Megyei Jogú Város polgármesterét a Megállapodás aláírására. 

                          
                           Felelős:     Habis László 
                                              polgármester                   
                           Határidő:  2011. augusztus 25. 
 
2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy a feladatok bővülése miatt a 2. 

számú mellékletben szereplő létszámkeret-, valamint költségvetési előirányzati többletek 
kerüljenek biztosításra a Városi Nevelési Tanácsadó, Pályaválasztási és Logopédiai 
Intézet 2011. évi költségvetésébe. 

 
                          2011. évi létszámkeret növelés: 1 fő            
                          2011. évi kiadási többlet mindösszesen:   675 e Ft 
                          melyből:   - személyi jellegű kiadások:           518 e Ft 
                                           - munkaadókat terhelő járulékok: 123 e Ft  
                                           - dologi jellegű kiadások:                34 e Ft 
 

 
Fedezete: A 2011. évi önkormányzati költségvetés VII fejezet 19 címszámáról 

(„Mikrotársulások működtetésével összefüggő tartalék”)   átcsoportosítva 
675 e Ft az I fejezet 1/31 alcímszámának (Működési költségvetés) a 2. 
számú melléklet szerinti kiemelt előirányzataira. 

                     A 2012. évet érintő előirányzat növekmények meghatározására a 2012. évi 
költségvetés tervezésekor, az érvényes finanszírozási rendnek megfelelően 
kell intézkedni.  

 
                           Felelős:     Dr. Kovács Luca jegyző megbízásából: 
                                             Ballagó Zoltán 
                                             Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda Vezetője 
                                             Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                             Gazdasági Iroda Vezetője 
                            Határidő: 2011. augusztus 25. 
 
 



8./ Előterjesztés közoktatási intézmények maximális csoport-osztálylétszámtól való 
eltérésének engedélyezésére. 

Ballagó Zoltán: Minden nevelési év, illetve tanév megkezdése előtt készült ilyen 
előterjesztés. Valószínűsíthető, hogy több intézményben szigorúan oktatás szervezési indokok 
alapján az osztályok a maximális létszámot túl fogják lépni, ehhez kérte a Bizottság és majd  a 
Közgyűlés engedélyét. Szeptemberben lesz egy tájékoztató anyag, amelyben szerepelnek 
konkrétan az iskolák és az osztályok, amelyek átlépték a maximális csoportlétszámot. 
Senkinek sem célja, hogy átlépje a maximumot, de a finanszírozási feltételek a magasabb 
osztálylétszámot preferálják. Az nem szokott előfordulni, hogy a 30%-os mértéket is elérjék. 
Gimnáziumokban 9-13. évfolyamon elvileg 45 fő lehet, de ilyen nincs a városi fenntartású 
intézményekben. Az a jellemző, hogy 1-2 fővel lépik túl a létszámhatárt. Szakképzésnél 
fordul elő, hogy a csoportbontások miatt a maximális 20%-kal szoktak élni. A korábbi évek 
gyakorlatának megfelelően kérte a Bizottságot, hogy támogassák az előterjesztést. 

Csákvári Antal: Véleménye szerint elég a 20% engedélyezése. A szeptemberi tájékoztató 
anyaggal kapcsolatban már döntés kompetencia nincs. Előre jóváhagy valamit bizottság, de 
nem tudja mi lesz a vége, a 30% elég drasztikus. A városi fenntartású iskolákban nincs 45 fős 
osztály, máshol voltak ilyenek. 

Adler Ildikó: Maximálisan egyet értett Elnök Úrral és nem szívesen támogatja a 30%-os 
emelést. Integrációs problémák vannak az iskolában. Plusz terhet róna a magasabb 
osztálylétszám a pedagógusokra, sok gyermek egyéni foglalkozást igényel. Szeretné tudni, 
mik lennének azok az átszervezési feladatok, amelyek feltétlenül indokolják, hogy a 20%-ot 
még 10%-kal emeljék? Javasolja, hogy ezt még elviekben sem támogassák. 

Bognár Ignác: A 20 főnél kisebb létszámoknál legyen engedélyezve a plusz 10%. Ez egy 12 
fős osztálynál 1,2 gyermeket jelent. 

Aranyosi Gábor: Azoknál az osztályoknál legmagasabb az osztály létszám, ahol a 
gyermekek a leghátrányosabb helyzetűek, mentálisan nem érik el az elvárt szintet. Vannak 
olyan tárgyak, melyet csoportbontásban tanítanak, de a 35 fős osztály létszám sok. Ilyen 
osztályban nagyon nehéz a pedagógusnak a munkáját végeznie. A gyakorlati képzés során a 
létszám 12 fő, de itt sem lehet emelni a létszámot, mert a gyermek manuálisan végzi a 
tevékenységét. A szakoktató nem tudja eredményesen végezni a munkáját, ha egyszerre 20 
emberrel kell foglalkoznia. A szakképző iskolákban jó lenne, ha a felmérések és 
pályaorientációs tevékenységek mellet, be tudnák vonni munkanélküli pedagógusok, szociális 
munkások, pedagógiai asszisztensek munkáját, így hatékonyabbá tehető az oktatás-nevelés. 
Ebben az esetben egy magasabb osztálylétszám is jobban kezelhető lesz. 

Bodnár Gábor: Kezelhetetlenné váló helyzet fog kialakulni, ha ezeket a százalékokat most 
kezdik elvenni. A következő beiskolázási évtől kezdődően kellene ezt megtenni, mert az idei 
évre már megtörtént a beiskolázás. 

Csákvári Antal: Szomorúnak tartotta, hogy úgy kerül bizottság elé egy anyag, hogy nem 
lehet róla dönteni. Amennyiben most módosítanak, azzal ellehetetlenítik a tanévkezdést, az 
intézményvezetőknek olyan lépéseket kell megtenniük utólag, amellyel hiteltelenné válik az 
iskola és az önkormányzat. Kérte Irodavezető Úrtól, hogy legközelebb ne kerüljön bizottság 
elé úgy az anyag, hogy abban már nincs kompetenciája. Nem tartotta jónak, hogy a 
bizottságot felhasználják utólag olyan dologra, amely a beleegyezésük nélkül történt. A jövőre 
nézve kérte, hogy vizsgálja meg az iroda, hogy ha a bizottság csak 20%-ot engedélyez, akkor 
okoz-e az oktatás-szervezési problémákat. Amennyiben nem akkor a jövőben csak 20%-ot 
engedélyezne Eger városa. 



Martonné Adler Ildikó: A Hunyadi Mátyás Általános Iskolában a 20%-on felül vettek fel 
gyerekeket? 

Bodnár Gábor: Nem. A probléma az, hogy a gyerekekkel tanulói jogviszonyt létesítettek, a 
képviselőtestület engedélyezte a csoportszámokat. Amennyiben nem lesz párhuzamban a 
tanulók száma és a tanulócsoportok száma, akkor ebből adódhat probléma. Az alapítványi 
vagy egyházi iskolák több mint 40 fővel indítják az osztályokat. Nem szabad az 
intézményvezetőket elbizonytalanítani abban, hogy gazdaságosabba működjenek. Szakmai 
szempontból az a véleménye, hogy amelyik pedagógus alkalmas, az alkalmas 35 fős osztály 
tanítására is. 

Csákvári Antal: A 20%-al való eltérés rendben van, de még plusz 10% ne legyen. 

Martonné Adler Ildikó: Meglátása szerint az iskolák csak a törvény által szabályozott 20%-
kal emeltek. A Hunyadi Mátyás Általános Iskolában a legmagasabbak osztálylétszámok 
általános iskolai szinten, és ha ott nem fordult elő 20%-nál magasabb emelés, akkor talán 
máshol sem. Nem értett egyet azzal, hogy 35 fős elsős osztállyal ugyanúgy lehet dolgozni, 
mint egy 25 fős osztállyal. 

Ballagó Zoltán: Nem vezette az irodát semmiféle sanda szándék, hogy a bizottságot vagy a 
Közgyűlést félre vezesse, vagy hamis információk alapján hozzanak döntést. Ez a helyzet 
azért van így, mert az augusztusi pótló vizsgák még nem fejeződtek, és addig nem tudnak 
pontos információt mondani. A Közgyűlésnek szeptember elseje előtt kell döntést hoznia ez 
ügyben. Nem lehet pontosan meghatározni a létszámot, mert van lemorzsolódás ill. vannak 
akik augusztus végén jelentkeznek iskolába. A maximális létszámtól való eltérés esetén a 
törvény a számított tanulói létszámot határozza meg. Amennyiben egy osztályban vannak 
sajátos nevelési igényű gyerekek, ők kettőnek vagy háromnak számítanak és a számított 
létszám miatt nem fognak beleférni a 20%-ba. Ezek azok a szakmai szempontok,a melyek 
befolyásolják a létszám emelést. Az óvodai csoportok még 20% fölé sem mennek, ez csak 
olyan iskolai osztályokban fordul elő, ahol a sajátos nevelési igényű gyerekek száma miatt a 
számított létszám meghaladja a mértéket, ill. a gyakorlati képzésnél, a hol 15 fő alatti a 
csoport. Az alapfokú művészetoktatási intézményeknél minden egyes tanuló után egyel több 
órát kell finanszírozni, ennek komoly költség vonzata van. Amennyiben a bizottság úgy 
gondolja, hogy a 20%-os mérték legyen a felső határ, akkor ezt az intézményvezetők 
tudomására kell hozni és a következő tanév beiskolázása folyamán ennek megfelelően járnak 
el. 

Csákvári Antal: Véleménye szerint a bizottság fut az események után és nem érti miért nem 
lehetett ezt az anyagot júniusban behozni bizottság elé. A jelen helyzet szerint a 10%-ot nem 
lehet elhagyni, így a bizottságnak nincs döntés kompetenciája. Bizonyos iskolákban, 
gimnáziumokban, szakközépiskolákban nem kellene engedni a plusz 10%-ot és van olyan, 
ahol lehetne engedélyezni. Középiskolában negyven fő fölötti osztálylétszám ne legyen. 

Bognár Ignác: A régi tablóképeken lehet látni, hogy az osztályok 30-40-50 fősek voltak és 
kiváló embereket neveltek belőlük. Az anyagban az szerepel, hogy további 10%-kal 
túlléphető, ha azt oktatás-szerevezési okok indokolják és ez az emelés megvétózható, akár 
szülő által is. 

Csákvári Antal: A szakmai munka miatt van kételkedés, az elmúlt évtizedekben sok minden 
változott. Nem lehet azt mondani, hogy ha akkor jó volt az 50 fős osztály, az most is jó. Eger 
városban az oktatási intézményekben folyó munka irányítója az adott szakterület bizottsága, 
így az intézményvezetőkkel közösen kell döntést hozni. 



Kékesi László: A beiskolázás során az iroda külön figyelmet fordított arra, hogy amennyiben 
több tanuló kerül be az alaplétszámtól, még úgysem lépjék túl az intézmények a 20%-ot. 
Olyan előfordulhat, hogy szeptember elején egy körzetes tanuló kerül be vagy egy sajátos 
nevelési igényű gyerek, aki addig még nem kapott szakértői véleményt. Intézményenként ha 
csak 1 példa is van ilyesmire, akkor is fel kell készülni és a lehetőséget meg kell adni. 
Általános iskolai szinten nagyon körültekintően járt el az iroda a beiskolázás folyamán. 

Csákvári Antal: A bizottság hozzon egy közös döntést az intézményvezetőkkel. A 9. és 13 
évfolyamon és az 5.,  8. évfolyamon, szakiskola 9. évfolyamán ne legyen 10%. 

Ballagó Zoltán: Az intézményvezetőnek a körzetes tanulót kötelező felvennie a létszámtól 
függetlenül. Sajnos élő példa, hogy későn, évközben derül ki, hogy valakinek van 
szakvéleménye, és két főnek kell számítani. Ezeket nem lehet előre látni. A 2005/2006-as 
tanévtől működik ez a rendszer. Jelenleg a fenntartói engedély a létszámtól való eltéréshez. A 
kincstári ellenőrzés során ellenőrzik a Közgyűlési határozatot, amely engedélyezi az eltérést. 
Véleménye szerint az intézményvezetők kiváló szakemberek, akik felelősségteljes döntéseket 
hoznak és tudják hány gyereket vegyenek fel. Nem az a cél, hogy 40 fő fölötti osztályok 
legyenek, ilyen nincs is. Javasolja, hogy a bizottság alakítsa ki álláspontját, az 
intézményvezetők véleményét is hallgassák meg és a következő tanév elején a bizottság 
tárgyalja újra. Júniusban bizottság elé behozni már késő, mert a beiratkozás áprilisban 
történik. 

Csákvári Antal: Kérte, hogy a szakkollégiumok vitassák meg a 10%-os emelés fontosságát.  

Bodnár Gábor: Az új oktatási törvényt meg kellene várni. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, 1 tartózkodással elfogadta a határozati 
javaslatban foglaltakat. 

86/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását: 

 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése engedélyezi, hogy oktatásszervezési okok fennállása 
esetén a 2011/2012. nevelési, illetve tanítási évben az önkormányzat fenntartásában működő 
közoktatási intézményekben az óvodai csoportokban az alapító okiratokban meghatározott 
felvehető gyermeklétszám mértékéig, iskolai osztályokban, kollégiumi csoportokban, 
alapfokú művészetoktatási intézményben pedig a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. 
törvény 3. számú mellékletében meghatározott mértékben el lehessen térni a maximális 
osztály és csoportlétszámtól. 
 
Felelős: Dr. Kovács Luca megbízásából 

Ballagó Zoltán - Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
 

Határidő: 2011. szeptember 30. 
 

9./ Előterjesztés egyes tanügyi dokumentumok (pedagógiai program, intézményi 
minőségirányítási program) módosítására. 



Ballagó Zoltán: Az intézményi átszervezéssel nem érintett intézmények tanügyi 
dokumentumainak módosításáról van szó. Alapvetően a pedagógiai programok és az 
intézményi minőségirányítási programokról. A Farkas Ferenc Zeneiskolánál a jogszabály 4 fő 
tanszakra osztja a zeneművészeti ágat, illetve a NEFMI rendelet az egyes tanszakokat is más 
csoportosításba vonta. Az előterjesztés öt intézmény tanügyi dokumentumainak 
módosításához kapcsolódik. Az irodán többen rendelkeznek olyan szakértői képesítéssel, 
melyek elégséges feltételei annak, hogy ezeket a dokumentumokat szakszerűen át tudják 
nézni. Ezek a vonatkozó jogszabályi előírásoknak megfelelnek. Javasolta, hogy a bizottság 
saját hatáskörben döntsön ezek jóváhagyásáról, módosításáról. 

Csákvári Antal: Van olyan intézmény ahol, névváltozásból adódik a módosítás vagy van 
ahol bővül a szakképzési terület. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

87/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
 
A bizottság saját hatáskörében eljárva 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. szeptember 1-jei hatállyal 
jóváhagyja a Kemény Ferenc Sportiskola és Általános Iskola Pedagógiai 
Programjának és Intézményi Minőségirányítási Programjának módosítását. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán 
  Irodavezető 
  Kékesi László 
  Igazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 

88/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
A bizottság saját hatáskörében eljárva 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. szeptember 1-jei hatállyal 
jóváhagyja a Bornemissza Gergely Szakközép-, Szakiskola és Kollégium Pedagógiai 
Programjának módosítását. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán 
  Irodavezető 
  Borbély András 
  Igazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 

89/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
A bizottság saját hatáskörében eljárva 
 



3. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. szeptember 1-jei hatállyal 
jóváhagyja az Egri Kereskedelmi, Mezőgazdasági, Vendéglátóipari Szakközép-, 
Szakiskola és Kollégium Pedagógiai Programjának módosítását. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán 
  Irodavezető 
  Vasas Joachim 
  Igazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 

90/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
A bizottság saját hatáskörében eljárva 
 

4. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. szeptember 1-jei hatállyal 
jóváhagyja a Kossuth Zsuzsanna Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
Pedagógiai Programjának és Intézményi Minőségirányítási Programjának módosítását. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán 
  Irodavezető 
  Matúzné Nagy Ildikó 
  Igazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 

91/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
A bizottság saját hatáskörében eljárva 
 

5. Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. szeptember 1-jei hatállyal 
jóváhagyja a Farkas Ferenc Zeneiskola Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
Pedagógiai Programjának és Intézményi Minőségirányítási Programjának módosítását. 

 
 Felelős: Ballagó Zoltán 
  Irodavezető 
  Barczi Edina 
  Igazgató 
 Határidő: 2011. augusztus 31. 
 

10./ Előterjesztés a „Kondi park létesítése az Északi sporttelepen” című pályázat 
benyújtásáról és pályázati önerő biztosításáról. 

Rácz József: Az előterjesztés elkészítése óta, a NEFMI módosított a kiíráson, melyben 
figyelembe vette az önkormányzatok képviselő testületeinek ülésezési rendjét. A pályázat új 
benyújtási határideje szeptember 23.-a. Az előterjesztés tartalma, határozati javaslata 
változatlanul maradt. 

Martonné Adler Ildikó: A kondipark létesítésével egy régi álmuk valósul meg, Kovács Géza 
igazgató úrral együtt. Remek sportolási lehetőséget biztosít mindenki számára és egyedülálló 
a megyében. Javasolta a bizottság tagjainak, hogy támogassák az előterjesztést. 



Lombeczki Gábor: Teljes mértékben támogatta az előterjesztést. Őt, mint Felsővárosi 
képviselőt többen keresték már meg, hogy szeretnének sportolni. Ezt a kondi parkot nem csak 
gyerekek használhatják, hanem felnőttek is. Az ott lakók számára könnyen elérhető. 

Bodnár Gábor: Az intézményvezetőket tájékoztatni kellene az önkormányzatnál 
bekövetkezett személyi, vezetői változásokról. A Hunyadi Mátyás Általános Iskolában nem 
úgy halad az építkezés, ahogyan tervezeték. A járda be van állványozva, így nehéz lesz a 
közlekedés a gyerekeknek. Az előterjesztést támogatta. 

Csákvári Antal: Az előterjesztés nagyszerű dolog, lehet támogatni. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

92/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
 
A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja a „Kondi park létesítése az Északi 
sporttelepen” című pályázat, "Szabadtéri szabadidősport létesítmények fejlesztésének, 
kihasználtságuk növelésének támogatása" című (Kódszám: SPO-SZALÉT-2011)  
konstrukcióra történő benyújtását. 

 
Felelős:  Rázsi Botond Alpolgármester  
 
Határidő: 2011. szeptember 30. 

 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése 2. 500 eFt önerőt biztosít „Kondi park létesítése 
az Északi sporttelepen” című pályázat, "Szabadtéri szabadidősport létesítmények 
fejlesztésének, kihasználtságuk növelésének támogatása" című (Kódszám: SPO-
SZALÉT-2011) című konstrukcióra történő benyújtásához és a projekt 
megvalósításához. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a pályázat, valamint a 
kapcsolódó dokumentumok aláírására.  

 
 

Felelős:  Habis László Polgármester 
 
Határidő: 2011. szeptember 30. 

 

11./ Javaslat az Egri Városi Sportiskola szakosztályainak bővítéséről. 

Martonné Adler Ildikó: Már másodjára került a bizottság elé, hogy a karate és a floorball 
beintegrálódjon a Sportiskola életébe. Elsőre sem szakmai indokok miatt utasították el, hanem 
a megfelelő finanszírozás nem állt rendelkezésre. Jelenleg a két szakosztályt be tudja fogadni 
bizonyos korcsoportokban és a versenyeztetést is meg tudja oldani. Az 500 fős létszámot sem 



fogja meghaladni, amely másik kategóriába sorolná a sportiskolát. Két látvány sportról van 
szó, remek edzők és sportolók vannak. Kéte a bizottságot, hogy támogassák. 

Bognár Ignác: Nem értette, hogy régebben a sportiskola igazgatója miért nem akarta 
befogadni ezt a két sportágat. Örül, hogy az érvei és az észérvek összetalálkoztak. 

Martonné Adler Ildikó: Befogadni csak egy dolog, működtetni az más. Akkor okos döntés 
született, most is az fog. 

Bodnár Gábor: Martonné Adler Ildikó képviselő asszonynak, Ballagó Zoltán irodavezető 
úrnak, Kovács Géza igazgató úrnak és Rázsi Botond alpolgármester úrnak is nagy szerepe van 
abban, hogy legalább javaslat szintjén a bizottság elé került az anyag. Kérte, hogy támogassák 
ezt a két sportágat. 

Ballagó Zoltán: A két szakosztály beemelése nem igényel plusz anyagi forrást, ezért 
egyeztetve aljegyző úrral, az a javaslat, hogy a bizottság hozzon egy döntést. Amennyiben 
pozitív döntés születik, úgy Közgyűlés elé nem kerül az anyag, mivel nincs költségvetési 
kihatása. Úgy Igazgató Úr felveszi a kapcsolatot a két egyesülettel és integrálják azokat  a 
sportiskola kereti közé automatikusan. 

Csákvári Antal: Kovács Géza igazgató úr azt mondta, hogy erre az évre nem lesz anyagi 
kötelezettsége Eger város önkormányzatának. Támogatta a javaslatot. Év elején olyan 
feltételek voltak, amelyek bizonytalanná tették volna a sportiskola pénzügyi helyzetét. Most 
megvannak a feltételek, hogy bővüljön a szakosztály. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

93/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
 
A Humán Erőforrás Bizottság megtárgyalta az Egri Városi Sportiskola szakosztályának 
bővítéséről szóló javaslatot és saját hatáskörben eljárva a következő határozatot hozta: 
 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága támogatja az Agria Shotokan Karate 
Egyesület utánpótlásának és a Mecman Eger Innebandy Sportegyesület női floorball 
szakosztályának az Egri Városi Sportiskolába történő 2011. évi tagfelvételét. 
 
 

Határidő: 2011. szeptember 01. 
 
Felelős: 
Ballagó Zoltán 
Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
Kovács Géza 
Egri Városi Sportiskola Igazgatója 

 

12./ Előterjesztés az egységes városi úszásoktatás és versenyeztetés kialakítására. 

Hegedüs Gábor: Az eredeti anyaghoz képest módosítás történt, kiosztásra került az új anyag. 
Az első előterjesztésben konkrét határozati javaslat volt, ebben feltételes módban szerepel, 



mert bírósági bejegyzés alatt van az új egyesület alapítása, ez a feltétele annak, hogy a 
határozati pontokat jóvá lehessen hagyni. Az eredeti anyagban a 7. pont elmarad.  

Rázsi Botond: Elmondta, hogy bizonyára ismeretes mindenki előtt, hogy Eger az úszás 
sportágban az elmúlt években büszkélkedhetett különböző szintű eredményekkel. Eger város 
hírnevéhez, múltbeli sikereihez, a létesítmények színvonalához képest elmaradtak ezek az 
eredmények, főleg a 10-15 évvel ezelőtti eredményekhez. Ennek oka alapvetően az, hogy 
megosztott volt az úszósport Egerben, két egyesület megosztottsága okozta ezeket a negatív 
tendenciákat. Az előterjesztés arról szól, hogy az Önkormányzat kezdeményezésére létrejön 
egy új egyesület, melyet a két egyesület helyett, innentől kezdve Eger önkormányzata 
támogat. Független alapon szerveződve, mégis integrálva a két egyesület szakedzői tudását, és 
úszóbázisát. A város innentől kezdve egy egyesületet támogat, így mindenféle támogatás 
integrálódik. Elvárható az, hogy az úszósport Egerben megerősödjön, de legalább 3-4 éven 
belül komolyabb eredmények szülessenek. Az egymással nem túl jó viszonyban lévő két 
egyesület munkatársai egy egységes vezetés alatt, emberileg is összébb kerülnek és az 
uszodában, vizes létesítményekben tapasztalható hangulatot is megfogja változtatni. A 
Bitskey Aladár uszodában méltatlan jelentek játszódta le az utóbbi időben. Ez az emberi 
oldala. Nem a önkormányzat alapítja az egyesületet, csak kezdeményezte az integrációt és 
ebben kíván támogatást, ösztönzést nyújtani. Jelen van Lugosi Dénes Úr az Eger Termál Kft 
vezetője és Kovács Ottó Úr, akit az alakuló egyesület szeretne felkérni szakedzőnek. Bíznak 
abban, hogy független szakemberként tudja biztosítani az egységet. Sok kérdés vár 
megoldásra, de ez nem a Közgyűlés és a bizottság feladat, hanem az egyesületé. Tisztelet 
belei tagok például: dr. Ringelhann György, dr. Bánhidy Péter, Biros Péter, Flaskay Mihály, 
Katona József. Nem csak szakmailag, de a nevük renoméjával is tudják garantálni azt, hogy 
ez egy új alapokra helyeződő, szakailag átgondolod egyesület lesz. 

Bodnár Gábor: Kérte, hogy Kovács Ottó pár gondolatot mondjon magáról. Gratulált 
Alpolgármester úrnak, hogy ezt felmerték vállalni. Ő maga nem úszóember, de az iskolában 
sok úszó gyermek jár és szülőktől hallotta, hogy különböző csoportok között nézeteltérés van.  

Kovács Ottó: Több,mint 25 éve dolgozik a magyar úszósportban, mindig valamelyik klub 
szakmai vezetőjeként. Sportoló múltja Szécsi Tamáshoz köthető, 1983-ig nála sportolt. Aztán 
Békéscsabán vezetőedzőként 14 évet dolgozott. A békéscsabai úszósport abban az időben 
romokban hevert, 4-5 éves periódusra volt szükség, hogy eljussanak arra szintre, hogy a mai 
nap is az élen lévő két pesti egyesület utána a 3. legjobbak lettek. Több éven keresztül 
ifjúsági- és felnőtt válogatott sportolói voltak. 60-70 országos bajnoki címet sikerült elérni. 
Dolgozott Görögországban egy úszóklubnál, Indiában a felnőtt- és ifi válogatottnál. Utoljára 
Egyiptomban egy úszóklubnál. Versenyzői pályafutásának utolsó másfél évét Egerben úszta, 
Katona József volt az edzője és kereste meg ezzel a lehetőséggel. 

Ballagó Zoltán: A KGB 5 igen egyhangú szavazattal támogatta az előterjesztés Közgyűlési 
tárgyalását. 

Csákvári Antal: Nagyon jónak tartotta, hogy van ilyen előterjesztés. A két úszóklub között 
volt személyi ellentét, nagyon rossz volt korábban így dönteni a támogatásokról. A szakmai 
irányítás egy kézben van. Reméli, hogy jó irányba halad az egri úszósport helyzete innentől 
kezdve és az óvodai és iskolai úszásoktatás is megfelelő kezekben lesz szakmailag és 
szervezésileg is.  

Aranyosi Gábor: Örömmel és tisztelettel köszöntötte Kovács Ottó Urat. Ahhoz, hogy 
Egerben az úszósport legalább megközelítse a vízilabda színvonalát, akkor egy olyan embert 
kell hozni, aki országosan elismert, Kovács Ottó ilyen. Gondot jelenthet az úszásoktatás a 
kisebb gyerekeknél. Évtizedekre visszamenőleg volt Egerben egy olyan személy, Bitskey 



Aladár, aki mindenkit megakart tanítani úszni. Jelenleg sokan foglalkoznak úszásoktatással, 
sok úszómester van, sok úszóedzői képesítéssel rendelkező ember van. Az érdekellentétek 
mellett szakmai kérdések is előtérbe kerülnek, például a mellúszás tanításának technikája.  

Lugosi Dénes: Azok az edzők, akik a két klubnál dolgoztak eddig, megkapják a lehetőséget, 
hogy egységesen egy szakmai elképzelést képviselve tanítsák a gyerekeket. Sok mindentől 
függ pl. a gyermeklétszámtól. Amennyiben ezek a szakemberek, képesek lesznek ellátni az 
oktatást, akkor leginkább rájuk számítanak oktatási téma körében Helyük vagy idejük lesz-e 
másoknak bekacsolódni, ezt egyenlőre nem lehet tudni. Szeptemberben indul az úszásoktatás,  
akkor fognak teljes képet kapni erről. 

Csakvári Antal: Kérdése volt, hogy az úszásoktatással ki foglalkozhat majd és ennek mi a 
követelménye? 

Lugosi Dénes: Elmondta, hogy Jelenleg van realtive egy elfogadható szabályozási kerete 
ennek a működési keretnek, amely nincs betartva. Van egy házirend az uszodában, van egy 
magyar úszószövetségi előírás, ill. ide vonatkozó jogszabályok és kormányrendeletek, melyek 
előírják, hogy ki oktathat. A szervezett úszásoktatásban, szabályok alapján, előre leegyeztetet 
menetrend szerint, erre hivatott szakemberek meghatározott a működési rendbe és a szakmai 
programba beilleszkedő keretek között végzik a tevékenységüket. Elméleti keret jelenleg van, 
de nincs betartva, emiatt van a helyenként anarchikus helyzet, amely az elmúlt 4-5 hónapban 
javult. Aki uszodai oktatást tarthat, annak be kell tartani azokat a paramétereket amelyeket a 
város vezetése, az új egyesület vezetése és az uszoda vezetése együttesen elvár. 
Meggyőződése, hogy jó úton haladnak, az új rendszerbe az eredményeket és az erényeket 
szeretnék integrálni. Ennek a rendszernek van egy teherviselő képessége, így oktatói 
szempontból létszámkorlát lesz. Nem az a cél, hogy ,aki a megélhetését ebből biztosítja az 
ellehetetlenüljön. Rangsorolni kell, az első szempont a szakmaiság. A rendszerhez csapódó 
partnereket sokkal nehezebb kontroll szempontjából kezelni, ezért nehezebb lesz a 
megállapodás megkötése. 

Martonné Adler Ildikó: A Balassi Bálint általános Iskola uszodája jelenleg nem működik, és 
nem lát esélyt rá, hogy beinduljon. A városban a 2. osztályosoknak kötelező úszásoktatásban 
kell részesülniük, ez nincs biztosítva. Náluk az iskolában tanmedencében tanulnak a 
gyerekek, meg is tanulnak úszni, de mikor mélyvízbe kerülnek bepánikolnak. Ez a 
folytonosság hiányát jelzi. Kérte, hogy Igazgató Úr figyeljen oda arra, hogy Egerben egy 
minőség úszásoktatás indulhasson el. A második osztályosok úszásoktatását az uszodában kell 
megoldani, ha nincs más lehetőség. Kérdése volt, hogy Igazgató Úr felkészült-e az uszoda 
nagyobb terhelésére. 

Lugosi Dénes: Igen, felkészültek. Javasolta a városvezetésnek, hogy a kötelező úszásoktatást 
első és második osztályra is terjesszék ki, ezt kedvezően fogadták. Fontos, hogy a 
folyamatosságot és az átmenetet biztosítsák. Szakmai szempontból, ami eddig nem működött, 
az most megvalósítható. 

Martonné Adler Ildikó: A Balassiban nagyon sok gyerek tanult meg úszni. Az iskola értékét 
növeli, ha egy saját medencével rendelkezik, az egyetlen olyan medence, ahol lépcsőn tudnak 
bemenni a gyermekek. Nagyszerű lehetőség lenne az, ha a testnevelés órák egyikét az 
uszodában lehet eltölteni. A Balassi úszómedencéjének a felújítására szükség van. 

Lugosi Dénes: Amennyiben gazdaságosan működtethető a Balassi medencéje, akkor 
tárgyalhatnak az üzemeltetésről. 



Bognár Ignác: Elmondta, hogy jó volna , ha  ilyen mentorai lennének a sakknak is. Legalább 
háromféle sakk egyesület működik pár százezer forintokból. Érdekelte, hogy lesz-e valaki, aki 
meglátja az egyesítés lehetőségét? Több tehetséges egri sakkozó van, mint úszó. Minden 
egyesülésnek vannak győztesei és vesztesei. Érdeklődött, hogy továbbra is fenn maradnak-e a 
személyi ellentétek az egyesülés után? 

Rázsi Botond: Az egyesítés elméletben megtörtént, tárgyaltak a két egyesület elnökével, 
vezetőkkel. Az edzőkkel, oktatókkal is személyesen tárgyaltak. Mindenki egyetértett az 
egyesítés módszerével. A szülői közvéleményt tájékoztatni kell. A holnapi napon formálisan 
megalakul az egyesület, ezután tájékoztatják a szülőket. 

Lugosi Dénes: A legnagyobb vesztesei ennek az átállásnak, akik nem a szabályoknak 
megfelelően, kiskapukon keresztül jutottak be a rendszerbe. Ez a rendszer kiválóan 
szabályozottan, átláthatóan, lekövethetően fog működni. Akik eddig nem így működtek, nem 
fognak tudni beintegrálódni. Szakmai és üzemeltetési szempontból, ezek voltak a legrosszabb 
megnyilvánulásai a mostani rendszernek, mellyel Ő személy szerint nem tud azonosulni és 
nem kívánja a tovább vitelét. 

Csákvári Antal: A sakk nagyon jó sportág, kezdeményezni kell, hogy ők is egyesüljenek. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

94/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 
 
A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását 
 
Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése azzal a feltétellel, hogy az Egri Úszó Klub 
Sportegyesület bírósági nyilvántartásba vétel útján létrejön, a következő határozatot hozta: 
 

1. Továbbra is kiemelten támogatja Eger város úszósportját. 
 

2. Javasolja az EVAT Zrt. Igazgatóságának, hogy az Eger Termál Kft. által üzemeltetett 
létesítményekben úszásoktatást 2011. szeptember 1-től kizárólagos joggal csak az Egri 
Úszó Klub Sportegyesület szervezeti keretein belül engedélyezze. 

 
3. Az 197/2011. (IV.28.) sz. közgyűlési határozat 1. pontját a következőképpen 

módosítja: 
…a 2011. évre az egyesületek részére biztosított kedvezményes uszodahasználat 
felosztása körében az Eger Városi Úszóklub részére biztosított 6.500.000 Ft, és az 
Integra Agria Úszó Egyesület részére biztosított 7.450.000 Ft időarányos része 2011. 
szeptember 1-től az „Egri Úszó Klub Sportegyesület” részére kerül elszámolásra.  
A határozat 2. pontját következőképpen módosítja: „A támogatás felhasználása – az 
Egri Úszó Klub Egyesület, a ZF Hungária EVK, a Búvár és Vízi Sport Klub, az Egri 
Vízmű SC, EKF Vízilabda Klub egyesületek esetében csak a vízfelület használatára 
történhet. A sportolói arcképes belépők megvásárlása az Egyesületek tagjainak a 
feladata.” 
 

4. Az 58/2011. (II.24.) sz. közgyűlési határozatot a következőképpen módosítja: 



A 2011. évi sportcélú támogatások felosztása körében az Egri Városi Úszóklub és az 
Integra Agria Úszó Egyesület részére a 2011. évre biztosított 1 – 1 millió Ft pénzügyi 
támogatás második félévben folyósítandó része, 500 – 500 e Ft – összesen 1 millió Ft 
az „Egri Úszó Klub Sportegyesület” részére kerül kifizetésre támogatásként. 
 

5. Hozzájárul ahhoz, hogy az Eger Pozsonyi u. 41. I/4. szám alatti 80m2-es 2 + 2 
félszobás lakást 2011. szeptember 1. napjától Kovács Ottó részére egy évre, de 
legfeljebb az alkalmazás idejére kerüljön bérbeadásra költségelvű lakbér megfizetése 
mellett a 26/2009. (V. 29.) önkormányzati rendelet 17. § felhatalmazása alapján. 
 

6. A 2011. évi feladatok ellátására önkormányzatunk a 2005. évi pénzmaradvány „egyéb 
maradványok” terhére 2.360.000 Ft támogatást biztosít a Termál Kft. részére. 

 
7. Felhatalmazza a Polgármestert az Egri Városi Úszóklubbal valamint az Integra Agria 

Egyesülettel kötött 2011. évi támogatási szerződések közös megegyezéssel történő 
megszüntetéséhez szükséges megállapodás, továbbá az új egyesülettel, az Egri Úszó 
Klub Sportegyesülettel kötendő támogatási szerződések aláírására. 

 
                Határidő: 2011. szeptember 1. 

 
                   Felelős: A jegyző megbízásából: 

  Dr. Palotai Zsuzsanna 
                                                           Egészségügyi, Szociális és Családvédelmi Iroda vezetője  
                                                           Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
                                                           Gazdasági Iroda vezetője 
                                                           Ballagó Zoltán 

                                                  Oktatási, Kulturális, Sport és Ifjúsági Iroda vezetője 
 

13./ Előterjesztés az Egri Városi Stadion elénevezésének módosítására. 

Dr. Hörcsik Klára: A kiosztott bizottsági anyagban nem történt változás. A háttéranyagban 
kellő méltatásra került sor Szentmarjai Tibor munkássága és életútja iránt, amely 
megalapozza, hogy az Egri Városi Stadion a nevét viselje. Kérte a bizottságot a határozati 
javaslat elfogadására. 

Csákvári Antal: Maximálisan egyetértett az előterjesztéssel. Szentmarjai Tibor jó pedagógus 
volt, mindig felnéztek rá. Kiegyensúlyozott és intelligens, a szakma által elismert ember. Az 
egri futballhoz több évtizedes kötődése van. 

Hegedűs Gábor: Tájékoztatta a Bizottságot, hogy augusztus 27-én, szombaton 17.00-kor lesz 
a névadója a stadionnak. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

95/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását 

 



Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése dönt arról, hogy az  Eger Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  tulajdonában álló,  egri 6642/10. hrsz-on lévő Egri Városi Stadion felvegye a 
„Szentmarjay Tibor Városi Stadion” nevet. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a 
szükséges intézkedések megtételére.  
         
      Felelős: Habis László Polgármester megbízásából 
       Ballagó Zoltán Oktatási,Kulturális, Sport és 
                                                             Ifjúsági Iroda Vezetője 
      Dr. Bánhidy Péter  Jogi és Szervezési Iroda Vezetője

                   
                 Határidő: 2011. október 31. 

 

14./ Előterjesztés „Eger Segít” Alapítvány megszüntetésére. 

Dr. Hörcsik Klára: Az alapítvány már évek óta nem működött, a kuratórium tagjaival nem 
lehetett felvenni a kapcsolatot. A célja megvalósítása lehetetlen, a feladatának nem tud eleget 
tenni, ezért Eger Város Önkormányzati kezdeményezi a megszüntetését. 1996-ban volt 
utoljára a megyei bíróságon változás bejelentés. Az alapító okiratban az szerepel, hogy 
kétévente kell a kuratóriumi tagokat újra választani. Nagyon kevés vagyona van és ezt az 
Agria Humán számlájára kívánják átutalni, mivel hasonló tevékenységet végez. Ezek a 
jogszabályi előírásoknak megfelelnek. Az alapítvány jogutód nélkül fog megszűnni. 

Csákvári Antal: A kuratórium tagjai Egerben közismert emberek. Furcsának találta, hogy a 
törvényi kötelezettségeit sem teljesítette az alapítvány és meg kell szüntetni.  

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a határozati javaslatban 
foglaltakat. 

96/2011. (VIII.17.) sz. HEB döntés: 

A Humán Erőforrás Bizottság javasolja Eger Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
alábbi határozat elfogadását 
 

A Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése, mint az „Eger Segít” Alapítvány alapítója az alábbi 
alapítói határozatot hozza: 

1. Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint az „Eger Segít” Alapítvány alapítója 
az alapítványt jogutód nélkül megszünteti. 

2. A Közgyűlés úgy határoz, hogy az „Eger Segít” Alapítvány maradvány pénzeszköze 
az ERSTE Bank Zrt-nél vezetett 11994507-03400904-00000000 számú 
bankszámlájáról az Agria Humán Közhasznú Nonprofit Kft. számlájára kerüljön 
átutalásra. 

3. A közgyűlés felhatalmazza Habis László polgármestert az „Eger Segít” Alapítvány 
megszüntetésével összefüggésben szükséges dokumentumok aláírására és 
intézkedések megtételére.  

 

16./ Tájékoztató Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott általános 
iskolák 2011. évi Országos Kompetenciamérésen elért eredményeiről. 



Ballagó Zoltán: Hasonló előterjesztés már volt a bizottság előtt, ott a középiskolák 
eredményeiről számoltak be. Általános iskolák vonatkozásában nem készült olyan fenntartói 
összesítés, mint a középiskoláknál, mivel más a fenntartó (különböző mikrotársulások). Az 
eredmények önmagukért beszélnek. 

Bognár Ignác: A mostani hatodikosok butábbak, mint a korábbi hatodikosok. Erről már volt 
szó, hogy az osztálylétszámot lehet csökkenteni kell vagy a pedagógusi munkát javítani. A 
számok azt mutatják, hogy butul a nemzet. 

Ballagó Zoltán: Ezek az eredmények beszédesek az intézmények számára is, nem csak egy 
év, hanem több év eredményei rendelkezésre állnak. Az intézményeknek intézkedési tervet 
kell kidolgozni arra vonatkozóan, hogy ha látják a tendenciát mit tesznek annak érdekében, 
hogy ez ne forduljon elő. Az országos szinthez képest az egri eredmények jók, viszont a 
tendenciát tekintve nem jó. Az intézményeknek erre kell megfelelő pedagógiai választ adni, 
hogy ezek a jövőben javuljanak. 

Kérte a bizottság tagjait, kézfelemeléssel szavazzanak. 

Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangúlag elfogadta a tájékoztatót.  

Kmf. 
 
 
Csákvári Antal 
elnök 
 
 
Bereczné Pálfi Erika 
jegyzőkönyvvezető 
 
 
Rózsa Beatrix  
jegyzőkönyvvezető 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


